
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2021  

z obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 29 grudnia 2021 roku, która odbyła się        

w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Sadownem o godz. 1000 

 

Skład Rady – 15 

Obecnych według listy obecności – 15 

Ponadto na sesję przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin Gręda – 

Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy, Pan Janusz Chaber – Kierownik ZGK 

w Sadownem, Pani Jadwiga Gutowska – Kierownik GOPS w Sadownem oraz Sołtysi.  

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XXXVII Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono quorum. 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 





Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadowne na 2022 rok; 

b) w sprawie przyjęcia 3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Sadowne na lata 2022-2024; 

c) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sadowne; 

d) w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Sadownem; 

e) w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2021; 

f) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-

2032; 

g) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok; 

h) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2033: 

- odczytanie opinii RIO 

- dyskusja nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2033 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sadowne na lata 2022-2033; 

i) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej gminy na 2022 rok: 

- odczytanie projektu budżetu 

- odczytanie opinii RIO 

- dyskusja nad projektem budżetu  

- głosowanie nad projektem uchwały sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sadowne na 

2021 rok. 

5.   Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi. 

6.   Przyjęcie protokołu z obrad z XXXVI Sesji Rady Gminy.  

7.   Zamknięcie obrad.     

 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – przywitał wszystkich zebranych. 

1 grudnia odbiór inwestycji przebudowa drogi gminnej w miejscowości Płatkownica, było to 

przygotowanie pod dalsza inwestycję na tej drodze, konserwacja. 



6 grudnia podpisaliśmy umowę z WFOŚiGW na sfinansowanie zadania utylizacja azbestu z terenu 

gminy Sadowne. Kwota dotacji to ok. 30 000 zł.  

7 grudnia – odebranie inwestycji pt.: „Remont szatni i pomieszczeń sanitarnych przy hali sportowej 

w Sadownem”. Wartość inwestycji 337 633,27 zł. Zadanie zostało dofinansowane w kwocie 200 000 

zł ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego. 

14 grudnia – podpisanie umowy z Polskim Bankiem Spółdzielczym na udzielenie kredytu w kwocie 

1 000 000 zł na spłatę planowanego deficytu.  

16 grudnia – został złożony wniosek o przyznanie dotacji z budżetu Województwa Mazowieckiego na 

zadanie pt.: „Przebudowa drogi wewnętrznej w m. Morzyczyn Włóki”. Kosztorysowa wartość zadania 

to 437 096,06 zł, wnioskowana dotacja 218 000 zł.  

17 grudnia – odebranie ul. Leśnej. Droga została wykonana w standardzie kostki betonowej. Wartość 

zadania 490 000 zł. 

20 grudnia – złożony wniosek grantowy „Cyfrowa Gmina”. Celem projektu jest wdrożenie rozwiązań 

informatycznych, które umożliwią bezpieczną cyfryzację urzędu gminy.  

22 grudnia – odbiór prac przy ul. E. Grzymały. Dokończenie odcinka 100 m drogi. 

Odnośnie wniosku o dofinansowanie montażu instalacji fotowoltaicznej wysłaliśmy pismo 

z  zapytaniem do WFOŚiGW, ale do tej pory nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi.  

Do druku została przekazana książka na temat Gminy Sadowne.  

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

a) uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązań Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadowne na 2022 rok; 

Pani Jadwiga Gutowska – program ten jest uchwalany na kolejny rok kalendarzowy. Wielkich zmian 

co do roku poprzedniego nie ma. Została dokonana analiza i przeprowadzona diagnoza też w szkołach. 

Opisane zostały podjęte działania komisji. Wynika z tego, że nadal jest trzeba zajmować się 

profilaktyką, działaniami profilaktycznymi.  

 

 

 

 

 

 

 





b) uchwała w sprawie przyjęcia 3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Sadowne na lata 2022-2024; 

Pani Jadwiga Gutowska – kolejny program, który jest podejmowany i realizowany. Jest on uchwalany 

na 3 lata wynika to z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Gmina ma obowiązek 

działać na rzecz rodziny, wspierać i prowadzić działania profilaktyczne. Prowadzimy cykliczne 

działania np. co roku organizujemy piknik rodzinny, który ma na celu podtrzymanie tradycji i więzi 

rodzinnych. W szkołach również prowadzone są takie działania. Zatrudniony jest również asystent 

rodziny, który ma zadanie wspierać rodziny z problemami i zrobić wszystko by dzieci zostały 

w rodzinach i nie były umieszczone w placówkach. 

 

 



c) uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sadowne; 

Pan Marcin Gręda – 17 września 2021 r. mamy nową ustawę o zmianie ustawy o wynagrodzeniach 

osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz rozporządzenie ws. wynagrodzenia 

pracowników samorządowych, która określiła obowiązujące kwoty wynagrodzenia dla wójtów, 

burmistrzów i prezydentów. Zaproponowane kwoty w projekcie uchwały są to kwoty maksymalne 

jakie mogą być ustalone dla wójta do 15 000 mieszkańców. Zaproponowane stawki mogą być 

obniżone maksymalnie do 80% zaproponowanych kwot.  

Pan Tomasz Szymanik – odbyły się wspólne posiedzenia komisji gdzie ten temat był 

przedyskutowany. Wnioski były o maksymalną stawkę. 

Pan Marcin Gręda – korekta wynagrodzenia jest obowiązkowa i obowiązuje od 1.08.2021 r.  

Pani Irena Dębkowska – jestem za tym żeby przyznać P. Wójtowi maksymalną stawkę 

wynagrodzenia, ponieważ Pan Wójt robi wszystko by pozyskiwać pieniądze na inwestycje z różnych 

źródeł i myślę, że należy docenić tę pracę. 

Pan Jarosław Popławski – jaka była decyzja komisji odnośnie podwyżki dla sołtysów? 

Pan Tomasz Szymanik – na kolejnej komisji spotkamy się wspólnie z sołtysami i myślę, że dojdziemy 

do porozumienia. Termin początek stycznia.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 



Pan Waldemar Cyran – dziękuję za jednomyślność przy tym głosowaniu. Jest to dla mnie istotna 

ocena.  

 

d) uchwała w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Sadownem; 

Pani Anna Rukat – do 16 czerwca 2022 roku ustalone są stawki dotacji przedmiotowej dla ZGK jest to 

kwota 1,20 zł/m3. Kwota na ten cel w wysokości 42 000 zł jest zarezerwowana w projekcie budżetu. 

Potrzebna jest odrębna uchwała żeby taką dotację ZKG móc przelać.  

Pan Tomasz Szymanik – od 17 czerwca tej dopłaty do ścieków już nie będzie. 

Pan Jarosław Popławski – rozumiem, że te koszty przejmą mieszkańcy? 

Pan Tomasz Szymanik – tak. Sąsiednie gminy do odbioru ścieków nie dopłacają. 



 



e) uchwała w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2021; 

Pani Anna Rukat – zmiana dotyczy tego, że w przygotowanym projekcie uchwały na sesję był zapis, 

że dotacje z „Laboratorium przyszłości” będą wykorzystane w tym roku budżetowym w 60% i w 2022 

r. 40%, ale szkoły wykorzystały ją w większości w całości. Szkoła w Sadownem wykorzystała tę 

dotację w 95% i 5% przechodzi na przyszły rok. To co zadziało się w ostatnim czasie dotyczy 

porozumienia z powiatem węgrowskim, które mamy podpisane do końca tego roku na wykonanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej na rozbudowę drogi powiatowej Płatkownica-Morzyczyn. 

Do końca roku nie zostanie to zrealizowane w związku z tym musi zostać podjęta ta uchwała.  

 

 

 

 

 

 



 



Przerwa w obradach – 10 min.  

f) uchwała w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2021-2032; 

Pan Tomasz Szymanik – zostaną omówione zmiany w uchwale budżetowej i WPF. 

Pani Anna Rukat – zmiany zostały omówione na komisjach. To co zmieniło się w międzyczasie to 

76 000 zł wzrost jeśli chodzi o śmieci (po stronie dochodów i wydatków). Otrzymaliśmy fakturę za 

odpady w takiej kwocie i chcielibyśmy ją w tym roku zapłacić. 21 400 zł dotyczy zwiększenia planu 

dochodów (ZGK zapłacił nam za dzierżawę oczyszczalni ścieków). Zmniejszenie w drogach o 35 000 

zł (nie będzie dotacji na DK-50). 24 000 zł zwiększenie w gospodarce mieszkaniowej (wpływ 

z  odszkodowania z powodu zalania budynku przy ul. Kuźnica 31 000 zł). Zwiększenie planu 

dochodów o 10 000 zł z tytułu dotacji na straże pożarne (MIAS). W podatkach dwie zmiany: mamy 

podatek od darowizn i spadków jest to kwota  ponad 19 000 zł i druga dotyczy różnych dochodów. 

Wzrost o 21 000 zł. Największa zmiana to środki na inwestycje w kwocie 3 423 110 zł. Kwota 

dotycząca tego roku to niecałe 600 000 zł, pozostała kwota będzie ulokowana na lokatach na lata 

przyszłe. Te lokaty będą pod kontem dwóch inwestycji, pod kątem wodociągu 300 000 zł i 2 500 000 

zł kanalizacji. O te same kwoty poprawiony jest WPF. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 



g) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok; 

 



h) uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2033; 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pani Anna Rukat – jeśli chodzi o ten błąd, dotyczy on pozycji 13235 – rozbudowa ul. Wiejskiej w 

Sadownem dotyczy limitu wydatków. Został już poprawiony.  

 



i) uchwała w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej gminy na 2022 rok. 

Pan Tomasz Szymanik – odczytał projekt budżetu i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pan Jarosław Popławski – w 2021 roku budżet oscylował w kwocie 35 154 000 zł, a budżet na 2022 

rok wynosi 26 000 000 zł. Mamy coraz większe wydatki, a coraz mniejsze przychody. Mamy coraz 

więcej zaciąganych kredytów a coraz mniej mieszkańców. Jak będziemy spłacać te zobowiązania, 

jeżeli bierzemy kredyt celem spłacania poprzednich. Panie Wójcie dlaczego tak niski jest ten budżet 

w porównaniu do lat ubiegłych? 

Pani Anna Rukat – zmniejszony budżet wynika przede wszystkim z tego, że od maja 2022 roku 

zostały zabrane nam środki dotacji celowej, która wpływała do nas na obsługę programu 500+. 

Zmniejszenie w kwocie 4 mln zł. Program ten będziemy realizować do maja 2022 roku i w związku 

z  tym wpłynęły do nas środki w kwocie 2 612 000 zł. W poprzednich budżetach była to kwota około 

6 500 000 zł na koniec roku.  

Pan Waldemar Cyran – przede wszystkim odniósł się pan do dwóch różnych dokumentów, do 

projektu budżetu i do budżetu którym zamykamy rok. Wielkich zmian w stosunku do lat ubiegłych nie 

zauważam. Nie ma tu wprowadzonych kwot, które już otrzymaliśmy. Gdybyśmy wprowadzili 

wszystkie te kwoty budżet wynosiłby około 40 mln zł. Są to kwoty, które zostaną wprowadzone do 

budżetu w odpowiednim czasie.  

Pani Anna Rukat – zadłużać gminy nie możemy na nic innego niż spłatę deficytu lub spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów.  

Pan Waldemar Cyran – podziękowania dla Pani Skarbnik, kierowników jednostek organizacyjnych 

oraz wszystkich, którzy współtworzyli budżet. Ze swojej strony wnioskuję o przyjęcie budżetu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 



Pan Waldemar Cyran – Wysoka Rado, bardzo dziękuję za przegłosowanie tego dokumentu.  

 

Do punktu piątego porządku obrad: 

Pani Irena Dębkowska – w im. mieszkańców ul. Sosnowej chciałabym podziękować za wykonanie 

chodnika. 

Pani Dorota Mainowicz – ze swojej strony i mieszkańców ul. Leśnej chciałabym podziękować za 

dokończenie projektu, który był wyczekiwany przez mieszkańców.  

Pani Irena Dębkowska – podziękowania za dokończenie ul. Bł. E. Grzymały. 

Pani Teresa Wielgat – w imieniu strażaków z OSP Zalesie chciałabym podziękować za pomoc 

i wsparcie przy remoncie garażu strażackiego. Mamy nadzieję, że znajdą się środki na budowę 

świetlicy w Zalesiu.  

Pani Urszula Bala – w imieniu strażaków chciałabym podziękować za zakup samochodu dla naszej 

jednostki. 

Pani Małgorzata Lipka-Bartosik – podziękowania za wykonanie oświetlenia w Złotkach. 

Pan Janusz Kibart – podziękowania od całej rady za pozyskiwanie dużej ilości środków na inwestycje.  

 

Do punktu szóstego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 



Do punktu siódmego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – zamykam XXXVII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Sadowne zwołaną na 

dzień dzisiejszy. Dziękuję Państwu za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:        Przewodniczący Rady Gminy 

Ewa Sęk                 Tomasz Szymanik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 


